
    
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
 Sammanträdesdatum
2023-06-19

Sammanträde med  Kommunfullmäktige 
Plats och tid Furulidskolans restaurang kl. 18:00 – 20:50 
 

Beslutande 
Ledamöter Birgitta Svensson (S), ordförande  

Paul Brinkmann (C), 1:e vice ordförande 
Gerald Apsey (SD), 2:e vice ordförande  
Beata Allen (C) 
Tobias Kreuzpointner (C) 
Gudrun Andersson (C) 
Lars-Erik Fälth (C) 
Jan-Olof Persson (C) 
Jan Andersson (C) 
Arijana Jazic (S) 
Niklas Lindberg (S) 
Tommy Gustafsson (S) 
Annki Stark (S) 
Torbjörn Adolfsson (S) 
Lena Valencia (S) 
Maria Lundblom Bäckström (KD) 
Irene Oskarsson (KD) 
Caroline Wittrin (KD) 
Pia Eliasson (V) 
Mats Hansson (M) 
Caroline von Wachenfelt (M) 
Jonathan Jansson (M) 
Christian Berntö (M) 
Kristin Apsey (SD) 
Anders Wennblad (SD) 
Anna Ekström (L) 
 

Tjänstgörande ersättare Marie Persson (KD), ersätter Jörgen Swärd (KD) 
Ulrik Isleborn (M), ersätter Joakim Ember (M) 
Jimmy Ekström (L), ersätter Johanna Bladelius (L) 
Peter Lindsgård (SD), ersätter Gabriel Soldan (SD) 
Per Magnus Svensson (S), ersätter Fredrik Bodin (S) 
Mikael Jansson (M), ersätter Anita Walfridsson (M) 

Ej närvarande  
Ledamöter Kent Ohlsson (SD) 

Peter Sörensson (SD) 
Yvonne Bäckelid (M) 

 

Tjänstemän Hugo Thorén, sekreterare 
 Mikael Fornander, kommundirektör 
      

Utses att justera Niklas Lindberg (S), Caroline von Wachenfelt (M), Tommy Gustafsson (S) § 63, Jimmy Ekström (L) § 63 
Justeringens plats  Kommunhuset 2023-06-20   Paragrafer 50-73 
och tid 
Underskrifter                     
 Sekreterare   ……………………………………………   
  Hugo Thorén 
 
 Ordförande   ……………………………………………  
 Birgitta Svensson  
 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Niklas Lindberg (S), Caroline von Wachenfelt (M), Tommy Gustafsson (S) § 63, Jimmy Ekström (L) § 63 
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   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2023-06-19 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Kommunhuset 
 
Datum då anslag  2023-06-20 Datum då anslag  2023-07-12 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Hugo Thorén 
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§ 50 Upprop   

§ 51 Val av justerare   

§ 52 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 

  

§ 53 Godkännande av föredragningslista   

§ 54 Tertialrapport Aneby kommun 2023/6  

§ 55 Strategisk plan för Aneby kommun 
2024-2027 

2023/93  

§ 56 Budget 2024 och flerårsplan 2025-
2026, del 1 

2023/179  

§ 57 Medborgarförslag: Skatepark i 
Frinnaryd 

2022/313  

§ 58 Medborgarförslag: Angående 
övergångsställe vid Tallbackaskolan 

2023/87  

§ 59 Medborgarförslag: Angående 
anläggande av en innebandyplan i 
Aneby tätort 

2022/320  

§ 60 Medborgarförslag: Angående 
parkering på Skogsgatan 

2023/67  

§ 61 Förbundsordning för 
kommunalförbundet Mediacenter 
Jönköpings län 

2023/137  

§ 62 Årsredovisning 2022 Mediacenter 
Jönköpings län 

2023/144  

§ 63 Årsredovisning 2022 
Höglandsförbundet 

2023/145  

§ 64 Revidering av Höglandets 
samordningsförbunds 
förbundsordning 

2023/146  

§ 65 Förändring av investeringsbudget 
2023 

2022/5  

§ 66 Förändrad borgensram för Stiftelsen 
Aneby bostäder 

2023/171  

§ 67 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden 

2023/159  

§ 68 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ledamot i krisledningsnämnden 

2023/180  

§ 69 Fyllnadsval med anledning av 
förlängd mandatperiod Höglandets 
samordningsförbund 

2022/350  

§ 70 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 2023/35  

§ 71 Svar på interpellation från 
Sverigedemokraterna gällande resa 

2023/197  

§ 72 Svar på fråga om simskola   

§ 73 Anmälningsärenden   
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KF § 50 Upprop 
 
Beslut  
Ordförande Birgitta Svensson öppnar mötet. 
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Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 51 Val av justerare 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Niklas Lindberg (S) och Caroline von Wachenfelt (M) till justerare, samt 

att utse Tommy Gustafsson (S) och Jimmy Ekström (L) att justera § 63. 
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Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 52 Inkomna medborgarförslag, motioner och 
interpellationer 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

att ta upp den inkomna interpellationen som § 71 i dagordningen.  

att ta upp den inkomna frågan från Liberalerna som § 72 i dagordningen.  

Ärendebeskrivning  
Det har inkommit ett medborgarförslag, en interpellation och en fråga: 
 
- Medborgarförslag om lugn och ro i Aneby tätort 
- Interpellation från Sverigedemokraterna gällande resa 
- Fråga från Liberalerna om simskola 

      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-06-19 
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KF § 53 Godkännande av föredragningslista 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna föredragningslistan. 

att ta upp den inkomna interpellationen som § 71 i dagordningen, samt 

att ta upp den inkomna enkla frågan som § 72 i dagordningen 
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KF § 54 Tertialrapport Aneby kommun 
Dnr KS 2023/6 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  
 

att godkänna tertialrapporten per april 2023, 
 

att avdelningar med underskott arbetar med åtgärder för att nå en budget i balans, 
 

att sociala avdelningen specifikt arbetar med åtgärder för att bromsa 
kostnadsutvecklingen och anpassa utfallet mot budgeten per månad under 
resterande 2023, samt 
 

att övriga avdelningar är återhållsamma för att bidra med överskott för att 
minimera det totala underskottet. 
 

Reservation 
Mats Hansson (M), Ulrik Isleborn (M), Caroline von Wachenfelt (M), Jonathan 
Jansson (M), Christian Berntö (M), Mikael Jansson (M), Kristin Apsey (SD), 
Gerald Apsey (SD), Anders Wennblad (SD), Peter Lindsgård (SD) reserverar sig 
till förmån för avslag till att-sats 3. 
 

Jimmy Ekström (L) och Anna Ekström (L) reserverar sig till förmån för eget 
yrkande och lämnar in skriftligt motivering:  
 

Liberalerna reserverar sig mot beslutet i den del som avser sociala avdelningen.  

Koalitionen föreslår att godkänna tertialrapporten och de åtgärder verksamheten 
planerar genomföra för att hålla budget. 
 

När sociala avdelningen tydligt beskriver i tertialrapporten och sin handlingsplan 
för att hantera de stora budgetunderskotten att man inte kommer kunna uppnå en 
verksamhetskostnad i balans vid 2023 års utgång och styrelsen föreslås ställa sig 
bakom den men samtidigt vill ge i uppdrag att komma i kostnadsbalans i 
verksamheterna senast årsskiftet, då går detta inte ihop. Sociala avdelningen 
liksom övriga avdelningar har som ständigt pågående arbete att försöka 
kontrollera kostnader och kostnadsutveckling i relation till beslutad budget. Anser 
ledningen att sociala avdelningen dras med kostnader som orimligen kan 
balanseras gentemot budget bör man antingen tillskjuta ytterligare medel, eller 
peka ut vilka underskott som inte ska balanseras mot budget under 2023. 
 

Ärendebeskrivning  
Resultatet för perioden till och med april visar på 0,2 miljoner kronor, budgeten 
för perioden är 6,6 miljoner vilket innebär att det är en negativ avvikelse mot 
budget om 6,4 miljoner kronor. Prognosen visar på ett helårsresultat om -3,9 
miljoner kronor. Jämfört med budgeten på 11,9 miljoner kronor innebär det en 
negativ avvikelse om 16,6 miljoner kronor. Prognosen visar dock på ett förbättrat 
resultat jämfört med föregående månad. 
 

Verksamheterna överskrider i prognosen sin budget med 21,0 miljoner kronor. 
Den största negativa prognosen återfinns inom sociala avdelningen, -16,6 miljoner 
kronor. Finansförvaltningens verksamhetskostnader väntas överskrida sin budget 
med 5,2 miljoner kronor, varav pensionskostnader förklarar 4 miljoner kronor. 
Kommunserviceavdelningen har ett underskott om 0,8 miljoner kronor. Övriga 
verksamheter är i balans i prognoserna. Underskottet från verksamheterna 
motverkas av ett prognostiserat överskott på finansnettot. Finansförvaltningen 
bedöms enligt prognosen ge ett överskott om 5,2 miljoner kronor jämfört med 
budget. Den höga inflationen visar sig med all tydlighet i kommunens utfall. Det 
blir ett tufft ekonomiskt år.  
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Samtliga avdelningarna har ett mål att nå en budget i balans, men enligt prognosen 
landar Aneby kommun på ett negativt resultat för året.  
Nu handlar det om att bromsa kostnadsutvecklingen, framför allt inom sociala 
avdelningen. Samtliga avdelningar arbetar med återhållsamhet och undviker att 
utöka med nya löpande kostnader. Tillsammans arbetar kommunens avdelningar 
med att minska det totala underskottet. Avvikelserna tillsammans med åtgärder 
specificeras i avdelningarnas redovisningar av tertialrapporten. 
Investeringsbudgetens utfall uppgår till 8,9 miljoner kronor av budgeterade 54,4 
miljoner kronor inklusive LSS-boende om 24 miljoner kronor. Prognosen för året 
uppgår till 30,0 miljoner kronor. Under 2023 följs 12 styrtal upp i 
årsredovisningen, delårsrapporten och i vissa fall även i tertialrapporten. Nio av 
styrtalen har följts upp under första tertialet. Av dessa är fem styrtal uppnådda. 
 

Yrkanden 
Beata Allen (C), Maria Lundblom Bäckström (KD) och Arijana Jazic (S) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Jimmy Ekström (L), Kristin Apsey (SD), Pia Eliasson (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till besluts att-sats 1, 2 och 4, samt yrkar avslag till att-
sats 3. 
 

Beslutsgång 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer att-sats 1, 2 och 4 mot avslag och finner 
att kommunfullmäktige bifaller att-satserna. 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer att-sats 3, att sociala avdelningen specifikt 
arbetar med åtgärder för att bromsa kostnadsutvecklingen och anpassa utfallet 
mot budgeten per månad under resterande 2023, mot avslag och finner att 
kommunfullmäktige bifaller att-satsen. 
 
Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning (Omröstning 1.): 
Ja-röst för bifall till att-sats 3. 
Nej-röst för att avslå den samma. 

Kommunstyrelsen beslutar således med nitton (19) ja-röster och tretton (13) nej-
röster att bifalla att-sats 3. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-05-17 
Tertialrapport Aneby kommun 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-06-07 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 



  

Omröstningslista kommunfullmäktige: 2023-06-19 
Omröstningslista 1. 

 
 Ledamöter Parti  Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Beata Allen C  X   

Paul Brinkmann C  X   

Tobias Kreuzpointner C  X   

Gudrun Andersson C  X   

Lars-Erik Fälth C  X   

Jan-Olof Persson C  X   

Jan Andersson C  X   

Arijana Jazic S  X   

Niklas Lindberg S  X   

Tommy Gustafsson S  X   

Annki Stark S  X   

Torbjörn Adolfsson S  X   

Lena Valencia S  X   

Fredrik Bodin S Per-Magnus Svensson X   

Maria Lundblom Bäckström KD  X   

Irene Oskarsson KD  X   

Jörgen Swärd KD Marie Persson X   

Caroline Wittrin KD  X   

Pia Eliasson V   X  

Mats Hansson M   X  

Joakim Ember M Ulrik Isleborn  X  

Caroline von Wachenfelt M   X  

Jonathan Jansson M   X  

Christian Berntö M   X  

Yvonne Bäckelid M Frånvarande    

Anita Walfridsson M Mikael Jansson  X  

Kristin Apsey SD   X  

Kent Ohlsson SD Frånvarande    

Peter Sörensson SD Frånvarande    

Gerald Apsey SD   X  

Anders Wennblad SD   X  

Gabriel Soldan SD Peter Lindsgård  X  

Anna Ekström L   X  

Johanna Bladelius L Jimmy Ekström  X  

Birgitta Svensson S  X   
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KF § 55 Strategisk plan för Aneby kommun 2024-
2027 
Dnr KS 2023/93 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att återremittera ärendet till kommunstyrelsen. 

Ärendebeskrivning  
Kommunstyrelsens beslutade vid sitt sammanträde 2023-02-06 att utse en 
styrgrupp för framtagandet av ny strategisk plan för 2024-2027. Styrgruppen har 
bestått av kommunstyrelsens presidium, ordföranden i kommunstyrelsens utskott, 
ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, ordförande i Stiftelsen Aneby Bostäder, 
ordförande i Stiftelsen Kulturreservatet Åsens by samt ordförande för Aneby 
Miljö & Vatten AB. Styrgruppen har letts av kommunstyrelsens ordförande. 
Kommundirektören har hållit samman arbetet i styrgruppen och involverat 
kommunledningsgrupp samt övriga tjänstepersoner som krävts för framtagande 
av ny strategisk plan.  

Varje mandatperiod tas en ny strategisk plan för Aneby kommun fram. Arbetet 
påbörjas och färdigställs under mandatperiodens första halvår. Processen med att 
arbeta fram en ny strategisk plan löper parallellt med budgetprocessen då den 
strategiska planen även inkluderar övergripande mål och strategier.  

Strategisk plan 2024-2027 innehåller till skillnad från Strategisk plan 2020-2023 
hållbarhets- och miljömålsmålsarbete. Inkluderingen av hållbarhets- och miljömål 
i strategisk plan för 2024-2027 innebär att tidigare antaget program avseende 
”Miljömål för Aneby kommun 2011-2025”, KS 2010-744 upphävs.   

Yrkanden 
Beata Allen (C), Maria Lundblom Bäckström (KD), Annki Stark (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Kristin Apsey (SD) yrkar på att FN:s deklaration om mänskliga rättigheter ska 
ingå under stycket ”läs mer”. 
 
Jimmy Ekström (L) yrkar på att vid framtida revidering av den strategiska planen 
ska arbetet ske i en parlamentariskt sammansatt styrgrupp där fullmäktiges 
samtliga partier kan ingå. 
 
Beata Allen (C) yrkar avslag på Kristin Apsey (SD) yrkande. 
 
Kristin Apsey (SD) yrkar på att ärendet återremitteras, med motivering att partier i 
fullmäktige i god tid kan lämna synpunkter på planen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer återremissyrkandet under proposition och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. Omröstning begärs. 
 
Omröstning begärs 
Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning:  
Ja-röst för att ärendet ska avgöras på mötet  
Nej-röst för Kristin Apsey (SD) yrkande om att återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen.  
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Kommunfullmäktige beslutar således med tjugo (20) ja-röster och tolv (12) nej-
röster att genom en minoritetsåterremiss återremittera ärendet till 
kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-06-01 
Strategisk plan för Aneby kommun 2024-2027 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen 2023-06-07 
      

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



  

Omröstningslista kommunfullmäktige: 2023-06-19 
Omröstningslista 2. 

 
 Ledamöter Parti  Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Beata Allen C  X   

Paul Brinkmann C  X   

Tobias Kreuzpointner C  X   

Gudrun Andersson C  X   

Lars-Erik Fälth C  X   

Jan-Olof Persson C  X   

Jan Andersson C  X   

Arijana Jazic S  X   

Niklas Lindberg S  X   

Tommy Gustafsson S  X   

Annki Stark S  X   

Torbjörn Adolfsson S  X   

Lena Valencia S  X   

Fredrik Bodin S Per-Magnus Svensson X   

Maria Lundblom Bäckström KD  X   

Irene Oskarsson KD  X   

Jörgen Swärd KD Marie Persson X   

Caroline Wittrin KD  X   

Pia Eliasson V  X   

Mats Hansson M   X  

Joakim Ember M Ulrik Isleborn  X  

Caroline von Wachenfelt M   X  

Jonathan Jansson M   X  

Christian Berntö M   X  

Yvonne Bäckelid M Frånvarande    

Anita Walfridsson M Mikael Jansson  X  

Kristin Apsey SD   X  

Kent Ohlsson SD Frånvarande    

Peter Sörensson SD Frånvarande    

Gerald Apsey SD   X  

Anders Wennblad SD   X  

Gabriel Soldan SD Peter Lindsgård  X  

Anna Ekström L   X  

Johanna Bladelius L Jimmy Ekström  X  

Birgitta Svensson S  X   
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KF § 56 Budget 2024 och flerårsplan 2025-2026, 
del 1 
Dnr KS 2023/179 

Ärendet utgår. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 57 Medborgarförslag: Skatepark i Frinnaryd 
Dnr KS 2022/313 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om anläggande av en 
skatepark i Frinnaryd, samt 

att medborgarförslaget med detta avslås. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om anläggande av innebandyplan utomhus i Aneby inkom 
till kommunen den 5 oktober 2022. 

I medborgarförslaget skrivs; 

”Jag vill att det ska finnas en skatepark nere i Frinnaryd samhälle för jag har långt 
till närmsta park. Om det finns en skatepark på nära håll kan jag bli bättre på att 
skata och fler kan lära sig. Skateparken ska vara vid idrottsplatsen så att de som 
inte spelar fotboll kan skata istället.” En grupp med representanter från 
samhällsbyggnad, tekniska samt kultur och fritid har arbetat med och berett ett 
förslag till svar på medborgarförslaget. 

I förslaget till svar framgår att Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är 
bra. Det skulle ge fler möjlighet att röra på sig och bidra till en meningsfull och 
aktiv fritid. Kommunen ser dock i nuvarande ekonomiska läge inte att det är 
möjligt för kommunen att anlägga en skatepark. Kommunen är dock positivt 
inställd och vill vara med och bidra på ett eller annat sätt om någon eller några 
föreningar väljer att arbeta för ett förverkligande av en skatepark i Frinnaryd. 
Kommunen bedömer att det eventuellt kan finnas möjlighet att söka ekonomiskt 
stöd till skatepark från Leader Astrid Lindgrens Hembygd. 

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-10-05  
Tjänsteskrivelse, 2023-03-02  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-03-02 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2022/313 

Arvid Axelsson  

Svar på medborgarförslag om anläggande av en skatepark i 

Frinnaryd 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om anläggande 

av en skatepark i Frinnaryd. 

I medborgarförslaget skrivs; 

”Jag vill att det ska finnas en skatepark nere i Frinnaryd samhälle för jag 

har långt till närmsta park. Om det finns en skatepark på nära håll kan 

jag bli bättre på att skata och fler kan lära sig. Skateparken ska vara vid 

idrottsplatsen så att de som inte spelar fotboll kan skata istället.” 

Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är bra. Det skulle ge fler 

möjlighet att röra på sig och bidra till en meningsfull och aktiv fritid. 

Kommunen ser dock i nuvarande ekonomiska läge inte att det är möjligt 

för kommunen att anlägga en skatepark. Kommunen är dock positivt 

inställd och vill vara med och bidra på ett eller annat sätt om någon eller 

några föreningar väljer att arbeta för ett förverkligande av en skatepark i 

Frinnaryd. Kommunen bedömer att det eventuellt kan finnas möjlighet 
att söka ekonomiskt stöd till skatepark från Leader Astrid Lindgrens 
Hembygd.

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 
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KF § 58 Medborgarförslag: Angående 
övergångsställe vid Tallbackaskolan 
Dnr KS 2023/87 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag avseende anläggande av 
övergångsställe över Skogsgatan i höjd kyrkogården i Aneby, samt  

att medborgarförslaget med detta är besvarat. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om anläggande av ett övergångsställe över Skogsgatan i 
höjd med kyrkogården i Aneby inkom till kommunen i början av 2023. Den 27 
februari 2023 skickade kommunfullmäktige medborgarförslaget till 
kommunstyrelsen för beredning. I medborgarförslaget skrivs; ” Vi i elevrådet har 
pratat och sett att många elever är oroliga för att gå över gatan vid kyrkogården då 
det inte finns något övergångställe. Därför önskar vi att det målas dit ett 
övergångställe för elevernas trygghet och säkerhet. Ska vi behöva vänta tills det 
sker en olycka!?!? Ni måste göra någonting nu!!!” 

I förslaget till svar konstateras att det i kommunens gång- och cykelplan, senast 
reviderad av kommunfullmäktige i februari 2021, finns en önskad åtgärd (nr 18 i 
planen) om en GCM-passage (gång, cykel och moped) över Skogsgatan vid 
Jularpsvägen, vid södra änden av kyrkogården. 

Med gång- och cykelplanen som utgångspunkt har Aneby kommun under hösten 
ansökt om statsbidrag från Trafikverket för anläggande av en GCM-passage på 
platsen under 2023. Trafikverket har därefter beslutet att bevilja bidrag för 
åtgärden. 

Aneby kommun har relativt nyligen fått in ett liknande medborgarförslag och 
sammanfattningsvis konstateras att intentionerna i de båda medborgarförslagen, 
om en ökad trafiksäkerhet på platsen, är mycket goda och stämmer väl överens 
med vad som anges i kommunens gång- och cykelplan. Med beviljat bidrag från 
Trafikverket kommer också åtgärder att genomföras på platsen under 2023. 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2023-01-25 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-03-06 
Tjänsteskrivelse, 2023-03-06 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2023/87 

Elevrådet på Tallbackaskolan 

Svar på medborgarförslag avseende anläggande av 

övergångsställe över Skogsgatan i höjd med kyrkogården i 

Aneby 

Tack för ert medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ert medborgarförslag med förslag om 

anläggande av övergångsställe över Skogsgatan i höjd med kyrkogården. 

I medborgarförslaget skriver ni; ”Vi i elevrådet har pratat och sett att 

många elever är oroliga för att gå över gatan vid kyrkogården då det inte 

finns något övergångställe. Därför önskar vi att det målas dit ett 

övergångställe för elevernas trygghet och säkerhet. Ska vi behöva vänta 

tills det sker en olycka!?!? Ni måste göra någonting nu!!!” 

I kommunens gång- och cykelplan, senast reviderad av 

kommunfullmäktige i februari 2021, finns en önskad åtgärd (nr 18 i 

planen) om en GCM-passage (gång, cykel och moped) över Skogsgatan 

vid Jularpsvägen, vid södra änden av kyrkogården. I planen anges bland 

annat att ”passagen skapar en säkrare överfart till skolområdet och gör 

det också tydligt för andra fordon var oskyddade trafikanter rör sig. Vid 

Furulidsområdet är det viktigt att det enkelt och på ett säkert sätt går att 

ta sig till en cykelparkering. En naturlig övergång skulle därför vara vid 

Jularpsvägen”.  

Med gång- och cykelplanen som utgångspunkt har Aneby kommun 

under hösten ansökt om statsbidrag från Trafikverket för anläggande av 

en GCM-passage på platsen under 2023. Trafikverket har därefter 

beslutet att bevilja bidrag för åtgärden. Generellt inger övergångsställen 

en falsk trygghet, och bör många gånger undvikas. Därigenom satsar 

kommunen hellre på GCM-passager eller andra hastighetsdämpande 

åtgärder.  



Aneby kommun har relativt nyligen fått in ett liknande medborgarförslag 

som ert. Sammanfattningsvis kan konstateras att intentionerna i de båda 

medborgarförslagen, om en ökad trafiksäkerhet på platsen, är mycket 

goda och väl stämmer överens med vad som anges i kommunens gång- 

och cykelplan. Med beviljat bidrag från Trafikverket kommer också 

åtgärder att genomföras på platsen under 2023. 

 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget besvarat. 

 
Kommunfullmäktige  
 
 
 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 59 Medborgarförslag: Angående anläggande 
av en innebandyplan i Aneby tätort 
Dnr KS 2022/320 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om anläggande av 
innebandyplan i Aneby, samt 

att medborgarförslaget med detta avslås. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om anläggande av innebandyplan utomhus i Aneby inkom 
till kommunen den 12 oktober 2022. 

I medborgarförslaget skrivs; 

”Som ni kanske vet så växer innebandyn med stormsteg i Aneby. Och det är 
ganska svårt i Aneby att spela innebandy utanför träningarna. Då tänker jag att 
man skulle kunna bygga någon slags allmän plats där alla kan spela innebandy när 
som helst, det skulle till exempel vara gärdet eller en annan lättillgänglig plats.” 

Vidare konstateras i medborgarförslaget att det dessvärre bara är vid träningarna 
som man kan spela då hallen annars är uppbokad. Du föreslår en innebandyplan 
med sarg och mål samt att det finns speciellt utomhusgolv. 

Precis som skrivs i medborgarförslaget så är det alltfler som utövar innebandy i 
Aneby. Det är förstås väldigt positivt då det bidrar till rörelse, aktivitet och en 
meningsfull fritid för många ungdomar. 

En grupp med representanter från samhällsbyggnad, tekniska samt kultur och 
fritid har arbetat med och berett ett förslag till svar på medborgarförslaget. I 
förslaget till svar konstateras att Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är 
bra men att kommunen i nuvarande ekonomiska läge inte ser att det är möjligt för 
kommunen att genomföra det. Kommunen är dock positivt inställd och vill vara 
med och bidra på ett eller annat sätt om någon eller några föreningar tillsammans 
väljer att arbeta för ett förverkligande av en innebandyplan utomhus i Aneby. 
Kommunen bedömer att det eventuellt kan finnas möjlighet att söka ekonomiskt 
stöd till innebandyplan från Leader Astrid Lindgrens Hembygd. Frågor kring 
exempelvis sponsring underlättas också om det finns en annan huvudman för 
projektet än kommunen, då kommunen bland annat måste förhålla sig till lagen 
om offentlig upphandling. 

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-10-12 
Tjänsteskrivelse, 2023-03-02 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-03-02 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2022/320 

Linus Torebring

Svar på medborgarförslag om anläggande av en 

innebandyplan i Aneby 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om anläggande 

av en innebandyplan i Aneby. 

I medborgarförslaget skrivs; 

”Som ni kanske vet så växer innebandyn med stormsteg i Aneby. Och 

det är ganska svårt i Aneby att spela innebandy utanför träningarna. Då 

tänker jag att man skulle kunna bygga någon slags allmän plats där alla 

kan spela innebandy när som helst, det skulle till exempel vara gärdet 

eller en annan lättillgänglig plats.” 

Vidare konstaterar du i medborgarförslaget att dessvärre bara är vid 

träningarna som man kan spela då hallen annars är uppbokad. Du 

föreslår en innebandyplan med sarg och mål samt att det finns speciellt 

utomhusgolv. 

Precis som skrivs i medborgarförslaget så är det alltfler som utövar 

innebandy i Aneby. Det är förstås väldigt positivt då det bidrar till 

rörelse, aktivitet och en meningsfull fritid för många ungdomar.  

Aneby kommun tycker att medborgarförslaget är bra men ser i 

nuvarande ekonomiska läge inte att det är möjligt för kommunen att 

genomföra det. Kommunen är dock positivt inställd och vill vara med 

och bidra på ett eller annat sätt om någon eller några föreningar 

tillsammans väljer att arbeta för ett förverkligande av en innebandyplan 

utomhus i Aneby. Kommunen bedömer att det eventuellt kan finnas 
möjlighet att söka ekonomiskt stöd till innebandyplan från Leader 
Astrid Lindgrens Hembygd. Frågor kring exempelvis sponsring 

underlättas också om det finns en annan huvudman för projektet än 

kommunen, då kommunen bland annat måste förhålla sig till lagen om 

offentlig upphandling.  

Med hänvisning till ovanstående avslås medborgarförslaget. 

Kommunfullmäktige 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 60 Medborgarförslag: Angående parkering 
på Skogsgatan 
Dnr KS 2023/67 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag avseende parkering samt 
markering av cykelbana på Skogsgatan i Aneby, samt  
 

att medborgarförslaget med detta är bifallet avseende parkering på ena sidan av 
gatan samt besvarat i den del som gäller markering av cykelbana. 
 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag avseende parkering samt markering av cykelbana på 
Skogsgatan i Aneby inkom till kommunen 9 december 2022. Kommunfullmäktige 
har skickat över medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. I 
medborgarförslaget skrivs bland annat; ”Svårt för större lastbilar att ta sig fram för 
leverans då parkering på båda sidor är tillåten. Idag fick postbudet gå då ej kom 
fram. Fungerade då det inte var en tyngre vara som skulle levereras idag. Vid 
brand kommer ej brandbil fram. Vid snöfall och plogvallar så är det precis att ett 
vanlig personbil kommer fram då det endast är bilar parkerade på en sida. Vägen 
betydligt smalare efter trottoar ändrats till cykelbana. Få som nyttjar denna. De 
flesta går och cyklar mitt i vägen fortsatt.”  
 

I förslaget till svar konstateras att Aneby kommun, precis som skrivs i 
medborgarförslaget, har anlagt en gång- och cykelväg utmed Skogsgatan under 
senare år för att höja trafiksäkerheten i området. Förhoppningen från kommunens 
sida är förstås att den ska användas av såväl gångtrafikanter som cyklister. Att 
separera gående och cyklister har fördelar men är inte alldeles enkelt, särskilt som 
det kräver både upprepning i skyltning och målning då det annars är svårt att veta 
på vilken sida respektive trafikslag ska befinna sig. Det kan också vara svårare att 
följa under vintertid när snö, is och grus kan dölja markeringarna. Det är också 
kostsamt för kommunen att genomföra separering och säkerställa underhållet av 
skyltning och målning över tid. Kommunen kommer att se över möjligheten till 
separering på gång- och cykelvägen på ett eller annat sätt framöver.  
 

Samhällsbyggnadsavdelningen har tillsammans med tekniska enheten även sett 
över förslaget om parkeringsförbud längs ena sidan av gatan. Bedömningen är att 
förslaget är bra och att det skulle leda till ökad trafiksäkerhet och bättre 
framkomlighet på gatan. Utifrån medborgarförslaget kommer parkeringsförbud 
att införas på östra sidan av Skogsgatan från vändplatsen i höjd med Kyrkogatan i 
söder till korsningen med Tomtebogatan i norr. Förbud och skyltning av 
detsamma kommer att genomföras under våren 2023.  
 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget beviljat avseende 
parkering på ena sidan av Skogsgatan och besvarat i den del som gäller markering 
av cykelbanan. 
 

Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2022-12-09 
Förslag till svar på medborgarförslag, 2023-04-19 
Tjänsteskrivelse, 2023-04-19 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 



Dnr KS 2023/67 

Veronica Thorvaldsson  

Svar på medborgarförslag avseende parkering samt 

markering av cykelbana på Skogsgatan i Aneby 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag med förslag om 

att enbart tillåta parkering på ena sidan av Skogsgatan samt att markera 

cykelbana på asfalten. I medborgarförslaget skriver du bland annat; 

”Svårt för större lastbilar att ta sig fram för leverans då parkering på båda 

sidor är tillåten. Idag fick postbudet gå då ej kom fram. Fungerade då det 

inte var en tyngre vara som skulle levereras idag. Vid brand kommer ej 

brandbil fram. Vid snöfall och plogvallar så är det precis att ett vanlig 

personbil kommer fram då det endast är bilar parkerade på en sida. 

Vägen betydligt smalare efter trottoar ändrats till cykelbana. Få som 

nyttjar denna. De flesta går och cyklar mitt i vägen fortsatt.” 

Aneby kommun har, precis som skrivs i medborgarförslaget, anlagt en 

gång- och cykelväg utmed Skogsgatan under senare år för att höja 

trafiksäkerheten i området. Förhoppningen från kommunens sida är 

förstås att den ska användas av såväl gångtrafikanter som cyklister. Att 

separera gående och cyklister har fördelar men är inte alldeles enkelt, 

särskilt som det kräver både upprepning i skyltning och målning då det 

annars är svårt att veta på vilken sida respektive trafikslag ska befinna sig. 

Det kan också vara svårare att följa under vintertid när snö, is och grus 

kan dölja markeringarna. Det är också kostsamt för kommunen att 

genomföra separering och säkerställa underhållet av skyltning och 

målning över tid. Kommunen kommer att se över möjligheten till 

separering på gång- och cykelvägen på ett eller annat sätt framöver. 

Samhällsbyggnadsavdelningen har tillsammans med tekniska enheten 

även sett över förslaget om parkeringsförbud längs ena sidan av gatan. 



Bedömningen är att förslaget är bra och att det skulle leda till ökad 

trafiksäkerhet och bättre framkomlighet på gatan. Utifrån 

medborgarförslaget kommer parkeringsförbud att införas på östra sidan 

av Skogsgatan från vändplatsen i höjd med Kyrkogatan i söder till 

korsningen med Tomtebogatan i norr. Förbud och skyltning av 

detsamma kommer att genomföras under våren 2023. 

 

Med hänvisning till ovanstående är medborgarförslaget beviljat avseende 

parkering på ena sidan av Skogsgatan och besvarat i den del som gäller 

markering av cykelbanan. 

 
Kommunfullmäktige  
 
 
 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 61 Förbundsordning för kommunalförbundet 
Mediacenter Jönköpings län 
Dnr KS 2023/137 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att besluta ställa sig bakom förslag till ny förbundsordning för Media Center, 
Jönköpings län gällande från och med 2024-01-01. 
 
Ärendebeskrivning  
Kommunalförbundet AV/Media Jönköpings län bildades januari 2006 och bytte 
namn till Media Center, Jönköpings län året därpå. Verksamheten bestod 
huvudsakligen av utlåning av film, ljudprogram och andra läromedel. Utöver detta 
innefattades även teknisk service inom området elektronik och IT som 
pedagogiskt verktyg, utbildning och erfarenhetsutbyte. Förbundets medlemmar 
består av länets alla kommuner och verksamheten finansieras av en årlig 
medlemsavgift. Verksamheten är uppdelad mellan avgiftsfinansierad och icke 
avgiftsfinansierad verksamhet. När Mediacenter tillhandahåller tjänster till 
medlemmar utöver vad som ingår i medlemsavgiften skall sådana tjänster vara 
fullt självfinansierade. 

Organisation 
Kommunalförbundet är ett förbund med förbundsdirektion där varje kommun 
har en ordinarie representant samt ersättare oavsett storlek. Direktionen utser 
själv en ledamot inom direktionen att vara ordförande och en ledamot att vara 
vice ordförande. 

I förbundsordningen som föreslås beslutas 2024 bestäms nivån på 
medlemsavgiften vart fjärde år i samråd med länets kommuner. Medlemsavgiften 
beräknas utifrån antalet invånare i respektive medlemskommun den 31/12 två år 
före aktuellt verksamhetsår. Om inte annat överenskommes görs uppräkningen av 
medlemsavgiften enligt SKR:s prisindex för kommunal verksamhet (PKV) 

Förbundets kansli finns i Jönköping och har till uppgift att sköta administration 
och den löpande verksamheten. Detta regleras i förbundsordningen samt att 
kommunerna har rätt att ta ställning innan beslut i verksamheten som är av 
principiella beskaffenheter eller av annan större vikt. 

Verksamhet 
Mediacenters verksamhet har utvecklats över åren till att gå från till största delen 
utlåning av film och media till streaming tjänster, utbildningar inom 
kompetensområdet för medlemmar, rådgivning inför inköp av teknisk utrustning 
samt information ledning, administration och marknadsföring inom de 
medlemsfinansierade verksamheten. Vad gäller tjänster som inte ingår i 
medlemsavgiften så anlitar kommunerna Mediacenter för installationer av teknisk 
utrustning, försäljning av teknisk utrustning och digitala lösningar vilket även 
innefattar reparationer av dylika. Dessutom görs webbsändningar och andra 
filmuppdrag såsom sändning av kommunfullmäktige i Aneby. 

  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-04-04 
Protokollsbeslut Mediacenter Jönköpings län direktionen, 2022-11-25 
Bilaga 1 Förslag till ny förbundsordning att gälla från och med 2024-01-01 
Bilaga 2 Förslag till ny bilaga till förbundsordning 2024-01-01 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 

      

Beslutet skickas till 
Mediacenter 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 62 Årsredovisning 2022 Mediacenter 
Jönköpings län 
Dnr KS 2023/144 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna årsredovisning 2022 för kommunalförbundet Mediacenter 
Jönköpings län, samt 

att bevilja direktionen i kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län 
ansvarsfrihet för år 2022. 

Jäv 
Tommy Gustafsson (S) och Tobias Kreuzpointner (C) anmäler jäv och deltar inte 
i handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Kommunalförbundet Mediacenter Jönköpings län, ägs gemensamt av alla länets 
13 kommuner. Huvuduppdraget är att samordna och ge service åt länets alla 
kommuner inom områdena Film och media, AV-utrustning och elektronik samt 
vara ett stöd för länets kommuner inom IKT-pedagogik. Uppdraget ger länets 
kommuner möjlighet att bedriva en verksamhet som är modern, kostnadseffektiv 
och ger bättre kvalitet, vilket borgar för en högre måluppfyllelse för länets elever. 

I enlighet med § 6 i förbundsordningen och kap 9 § 20 i kommunallagen har 
revisorernas berättelse för år 2020 avseende kommunalförbundet Mediacenter 
Jönköpings län översänts till kommunen för godkännande och beviljande av 
ansvarsfrihet. 

Yrkanden 
Jimmy Ekström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Årsredovisning 2022 
Revisionsberättelse 
Revisionsrapport 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Mediacenter 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-06-19 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KF § 63 Årsredovisning 2022 Höglandsförbundet 
Dnr KS 2023/145 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att notera att Höglandsförbundets revisorer inte gör något ställningstagande 
gällande ansvarsfrihet men sammantaget bedömer att Höglandsförbundets resultat 
för år 2022 är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som 
direktionen uppställt,  

att notera att KFP i Höglandsförbundets kommuner har en överenskommelse om 
uppräkning av revisorernas budget från 2024, under förutsättning att detta 
beslutas i respektive kommun och vinner lagakraft, samt  

att bevilja direktionen i Höglandsförbundet ansvarsfrihet för år 2022. 

Jäv 
Beata Allen (C), Caroline von Wachenfelt (M), Arijana Jazic (S) och Niklas 
Lindberg (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggning eller beslut i ärendet. 

Reservation 
Kristin Apsey (SD), Gerald Apsey (SD), Anders Wennblad (SD) och Peter 
Lindsgård (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning  
Höglandsförbundets revisorer har i sin revisionsberättelse för 2022, beslutat 
följande.  

"Som en följd av att revisionen inte tilldelats en ändamålsenlig budget och därmed 
inte kunna inhämta tillräckliga revisionsbevis, kan de varken tillstyrka eller 
avstyrka att respektive fullmäktige för verksamhetsåret 2022 beviljar ansvarsfrihet 
för förbundets direktion, samt enskilda ledamöter i detta organ".  

Ärendet måste därför hanteras av kommunfullmäktige i respektive kommun.  

Höglandets kommunfullmäktigepresidier har gått igenom revisionens 
granskningsrapport för 2022 tillsammans med beslut fattade av 
Höglandsförbundets arbetsutskott.  

Yrkanden 
Kristin Apsey (SD), yrkar på: 

att neka ansvarsfrihet för direktionen för Höglandsförbundet 2022 på grund av 
kritiken från revisionen. Kritiken grundar sig mest på att man har betalt tillbaka 10 
miljoner till medlemskommunerna trots att inga direktiv fanns för återbetalning. I 
dessa tider av inflation och räntehöjningar så tycker vi i SD att man istället skulle 
ha minskat sina kortfristiga skulder från 72.8 till 62,8 miljoner. 

Tobias Kreuzpointner (C) och Lars-Erik Fälth (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag till beslut i att-
sats 1 och 2 mot avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller att-satserna. 
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Ordförande Birgitta Svensson (S) ställer kommunstyrelsens förslag i att-sats 3 mot 
Kristin Apsey (SD) förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut Höglandsförbundet direktionen, 2023-03-24 
Årsredovisning 2022 
Revisionsrapport 
Revisionsberättelse 
Protokollsbeslut Höglandets kommunfullmäktigepresidier, 2023-03-28 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Höglandsförbundet 
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KF § 64 Revidering av Höglandets 
samordningsförbunds förbundsordning 
Dnr KS 2023/146 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att förbundsordningen för Höglandets samordningsförbund revideras i enlighet 
med upprättat förslag, 

att PM med rubriken, ”Principer för samverkan avseende samordningsförbunden 
i Jönköpings län”, ska utgöra ett tydliggörande och vägledande dokument. PM:et 
är tänkt att vara ett levande dokument som kan förändras över tid. 
Förbundsordningen och tillämplig lagstiftning ska gälla överordnat detta PM, samt 

att som följd av antagandet av ny förbundsordning förlänga nuvarande uppdrag 
för ledamöter och ersättare i samordningsförbunden styrelse till och med 2027-
03-31. 

Ärendebeskrivning  
De tre samordningsförbunden i Jönköpings län har funnits i sin nuvarande form i 
drygt tio år. Utvecklingen och den framtida utformningen av 
samordningsförbunden har diskuterats i olika sammanhang under de senaste åren. 
Representanter från samordningsförbundens medlemmar har under 2022 och 
2023 haft ett antal överläggningar i frågan och nu kommit fram till ett förslag som 
härmed föreläggs medlemmarna för beslut. Förslaget har bland annat behandlats i 
Primärkommunal samverkan (PKS), Kommunalt forum och på medlemsamråd 
för samordningsförbunden.  

Utformningen av samverkan och styrning av förbunden har sin utgångspunkt i:  
• Den lagstiftning som reglerar formerna för ett samordningsförbund (i 

huvudsak Lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser).  
• Överenskommelsen i PKS (primärkommunal samordning) som 

gjordes 2017.  
• Översynen av samordningsförbunden i Jönköpings län som gjordes 

2020 samt slutsatser som framkommit i anslutning till översynen.  

Slutsatser och huvudsakliga förändringar  
• Medlemssamrådens utformning ändras så att samråden ges större vikt 

när det gäller frågor som rör verksamhetens inriktning och innehåll.  
• Samrådsprocessen avseende budget/verksamhetsplan betonas när det 

gäller förbundsmedlemmarnas ansvar och möjligheter till delaktighet.  
• Avslutning, fortsättning och implementering av framgångsrika projekt 

är kritiska moment som behöver uppmärksammas så att inte bra 
verksamhet riskerar att få läggas ner och investeringar i 
metodutveckling och individer går förlorade 

• Förbundsordningarna för de tre samordningsförbunden likriktas. 
Därmed blir formalia kring samordningsförbunden lika i ett 
länsperspektiv. Upplägget avseende medlemssamråd och vikten av 
samråd kring budget/verksamhetsplan lyfts fram i de reviderade 
förbundsordningarna. Arvoden och ersättningar till styrelse och 
revisorer utformas på ett enhetligt sätt.  
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Upplägget med tre separata samordningsförbund i länet påverkas inte av de 
förändringar som nu föreslås. 

Utifrån behandling av frågan på medlemssamrådet 2023-02-24 bifogas följande 
handlingar som underlag inför beslut hos respektive förbundsmedlem:  

• Förslag till reviderad förbundsordning.  
• PM med rubriken ”Principer för samverkan avseende 

samordningsförbunden i Jönköping län”. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-03-28 
Förbundsordning Höglandets samordningsförbund 
Missiv 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets samordningsförbund 
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KF § 65 Förändring av investeringsbudget 2023 
Dnr KS 2022/5 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att förändra innevarande års investeringsbudget. Total investeringsbudget för år 
2023 är 54 360 tkr. 

Ärendebeskrivning  
Investeringen avseende byggnation av LSS boende finns beslutad i budget 2023 
om 24 miljoner kronor, enligt kommunfullmäktige den 27 mars 2023 §23. 
Budgeten ingår dock inte i kommunens investeringsbudget utifrån tidigare beslut.  

I tidigare beslut har avsikten varit att Stiftelsen Aneby Bostäder ska stå för 
uppförandet av LSS-boendet och sedan hyra ut detsamma till Aneby kommun. 
Men utifrån en dom i Förvaltningsrätten i Stockholm 30 januari 2023, mål 35322-
21, avseende upphandling byggentreprenad/hyresvärd har gjort att rättsläget om 
hyresavtal är mycket osäkert. Förslaget är därmed att uppföra LSS-boende i egen 
regi. 

Budgeten omfördelas således till att inkluderas i Aneby kommuns 
investeringsbudget. I nedantabell visas förslag till ny budget för 2023. 

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-06-07 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef 

Investeringsprojekt, belopp i tkr Budget  

2023

Ny budget 

2023

Byggnader 20 448 44 448

Gator och vägar 2 050 2 050

Inventarier 2 350 2 350

Maskiner 1 400 1 400

Programvaror 1 787 1 787

Teknik 1 000 1 000

Utemiljö 325 325

Exploatering 1 000 1 000

Summa investeringar kommunen 30 360 54 360

LSS-boende 24 000
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KF § 66 Förändrad borgensram för Stiftelsen 
Aneby bostäder 
Dnr KS 2023/171 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att såsom för egen skuld ingå borgen för Stiftelsen Aneby Bostäder upp till ett 
totalt högsta belopp om 236 miljoner kronor. 

Jäv 
Christian Berntö (M), Jan-Olof Persson (M) och Mats Hansson (M) anmäler jäv 
och deltar inte handläggning eller beslut i ärendet. 

Ärendebeskrivning  
Nuvarande borgensram för Stiftelsen Aneby bostäder uppgår till 260 miljoner 
kronor. Den fastställdes av kommunfullmäktige den 29 september 2022 § 83. 

I den beslutade borgensramen ingår byggnation av LSS-boende. Utifrån förändrat 
förfarande av byggnationen, vilket innebär att Aneby kommun genomför 
projektet i egen regi, behöver borgensramen revideras. Budgeten avseende LSS-
boendet är 24 miljoner, vilket innebär att borgensramen sänks med motsvarande 
belopp. Ny borgensram blir 236 miljoner kronor. 

Aneby kommuns förfaringssätt vid beslut om borgen innebär att 
kommunfullmäktige beslutar om borgensram. Ett beslut om borgensram innebär 
att kommunfullmäktige vid behov beslutar om borgen upp till ett totalt högsta 
lånebelopp. Borgensbeslutet kan då omfatta flera lån utan att ett nytt 
borgensbeslut behöver fattas.  

Aneby kommun bör dock bekräfta på lånehandlingen, att lånet omfattas av det 
borgensåtagandet och att inte det högsta beloppet enligt borgensbeslutet 
överskrids. Det är kommunen som borgensman som har ansvaret för att 
kontrollera att det högsta beloppet enligt borgensbeslutet inte överskrids. 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-06-07 
      

Beslutet skickas till 
Stiftelsen Aneby bostäder 
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KF § 67 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ersättare i samhällsbyggnadsnämnden 
Dnr KS 2023/159 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att beslut om fyllnadsval fattas vid fullmäktiges sammanträde i september. 

Ärendebeskrivning  
Vid fullmäktigesammanträdet 2023-04-24 godkändes Jimmy Ekströms (L) 
avsägelse som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden. Beslut att utse ny ersättare 
bordlades till dagens sammanträde. Liberalerna har inget förslag till beslut vid 
sittande sammanträde. Beslutet bordläggs därför till nästa ordinarie 
kommunfullmäktigesammanträde.  

      

Beslutet skickas till 
Diariet 
Liberalerna 
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KF § 68 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ledamot i krisledningsnämnden 
Dnr KS 2023/180 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Jimmy Ekström (L) till ordinarie ledamot i krisledningsnämnden. 

Ärendebeskrivning  
Vid fullmäktigesammanträdet 2023-04-24 utsågs Jimmy Ekström (L) till ny 
ordinarie ledamot i kommunstyrelsen. Eftersom kommunstyrelsen också är 
krisledningsnämnd behöver fyllnadsval till krisledningsnämnd ske. 

      

Beslutet skickas till 
Politiska administrationen 
Lön 
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KF § 69 Fyllnadsval med anledning av förlängd 
mandatperiod Höglandets samordningsförbund 
Dnr KS 2022/350 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att fram till 2027-03-31 utse 

Ledamot 
Arijana Jazic (S) 

Ersättare 
Gudrun Andersson (C) 

Beslutsunderlag  
Protokollsbeslut kommunstyrelsen 2023-05-08 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets samordningsförbund 
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KF § 70 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 2 
Dnr KS 2023/35 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna samt anmäla beslutet till 
kommunrevisionen. 

Ärendebeskrivning  
Till sociala utskottet rapporteras in ej verkställda beslut enligt 3 kap 1§ SoL och 
rapportering enligt 16 kap 6 f § SoL samt beslut enligt 9 § och rapportering enligt 
28 f-g §§ LSS. För kvartal 4 år 2022 fanns fyra ej verkställda beslut, vilket 
rapporterats till Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO. 

Beslutsunderlag  
Ej verkställt beslut nr 1 kvartal 2 
Ej verkställt beslut nr 2 kvartal 2 
Ej verkställt beslut nr 3 kvartal 2 
Ej verkställt beslut nr 4 kvartal 2 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2023-06-07 
      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
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KF § 71 Svar på interpellation från 
Sverigedemokraterna gällande resa 
Dnr KS 2023/197 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Kristin Apsey (SD) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande om kommunstyrelsens presidiums studieresa till Nederländerna. 

Beata Allen (C) besvarar interpellationen. 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Sverigedemokraterna gällande resa 
Svar på interpellation 
      



Från: Kristin Apsey
Till: Aneby Diariet KS
Ärende: Interpellation till Kf 19/6
Datum: den 9 juni 2023 15:59:28

Interpellation till Kommunfullmäktige 19/6 ställd till Beata Allén 
 
13/3 togs ett beslut i Allmänna utskottet att låta kommundirektören följa med Ks presidium
till Holland 1 - 4 oktober 2023. Jag reserverade mig mot beslutet då jag inte såg det
hållbart att åka utomlands med den budget som vi har att förhålla oss till. 
När jag frågade om hur beslutet hade tagits gällande att Ks presidium skulle åka till
Holland och hur mycket det skulle kosta så fick jag inget uttömmande svar.
Så mina frågor till kommunstyrelsens ordförande är.

 Vem tog beslut på att Ks presidium skulle åka till Holland?
När togs beslutet?
Hur mycket kommer resan kosta och hur bekostas den?

 
För Sverigedemokraterna 
Kristin Apsey 
Skickat från Outlook för iOS

mailto:kristin.apsey@aneby.se
mailto:ks@aneby.se
https://aka.ms/o0ukef


 

   

2023-06-20 

 
 

Interpellation om studieresa till Nederländerna 

Sverigedemokraterna har genom Kristin Apsey ställt interpellation, daterad den 19 juni 
2023, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet.   

Fråga 

13/3 togs ett beslut i Allmänna utskottet att låta kommundirektören följa med Ks 
presidium till Holland 1 - 4 oktober 2023. Jag reserverade mig mot beslutet då jag inte såg 
det hållbart att åka utomlands med den budget som vi har att förhålla oss till. När jag 
frågade om hur beslutet hade tagits gällande att Ks presidium skulle åka till Holland och 
hur mycket det skulle kosta så fick jag inget uttömmande svar. Så mina frågor till 
kommunstyrelsens ordförande är. 

1. Vem tog beslut på att Ks presidium skulle åka till Holland? 
2. När togs beslutet? 
3. Hur mycket kommer resan kosta och hur bekostas den? 

Svar 

1. Beslut om studieresa, konferens, utbildning etcetera tas av presidiet i samråd och 
i vissa fall av kommunstyrelsens ordförande, beroende på vad frågan gäller. 
Deltagande på Kvalitetsmässan och KOMMEK är exempel på konferenser som 
beslutas i samråd.  
 
Aneby kommun ingår i nätverket Södra Vätterbygdskommunerna tillsammans 
med kommunerna Jönköping, Mullsjö, Habo och Vaggeryd. Varje år görs en 
gemensam studieresa för att fördjupa oss i frågor som har betydelse för våra 
kommuners och länets utveckling. Studieresorna är värdefulla utifrån ett 
erfarenhetsperspektiv med andra EU-länder men även för ett fördjupat 
samarbete mellan de deltagande kommunerna. Representationen från de 
medverkande kommunerna består av kommundirektör och kommunstyrelsens 
presidium, ytterligare förtroendevalda och tjänstepersoner kan delta beroende på 
resans ämne. 
 

2. Frågan avseende studieresa 2023 för de fem kommunerna har diskuterats inom 
nätverket och lyftes en första gång på nätverksträffen i Vaggeryd den 26 augusti 
2022 och följdes upp den 16 december 2022 på träffen i Mullsjö. Då frågan lyftes 
i augusti var alla kommuner positiva till gemensam resa. Aneby kommun 
representerades då av kommunstyrelsens 1:e vice ordförande och 
kommundirektören. Därefter har planeringen fortsatt i den antagna riktningen. 
 



 

   

2023-06-20 

 
3. Resan beräknas kosta cirka 11 000 kr per person, då ingår transport och boende. 

Förtäring bekostas av deltagarna själva. Kostnader för förtroendevaldas 
deltagande i studieresan till Nederländerna belastar budget för 
kommunfullmäktige. 
 
Kostnaden kan jämföras med deltagande på Kvalitetsmässan som genomförs i 
augusti i år, vilken förtroendevalda tidigare har deltagit på. Deltagaravgift för tre 
dagar är 8 900 kr exklusive moms, kostnad för resa och boende tillkommer. 
Kostnaden för deltagande på KOMMEK 2020 (2 dagar), som förtroendevalda 
deltog på, låg på 6 600 kr exklusive moms, kostnad för resa tillkom. Dessa två 
konferenser genomförs vartannat år, det vill säga en konferens per år. 
Kommunstyrelsens presidium deltar inte på Kvalitetsmässan 2023. 

 

Beata Allen 
Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 72 Svar på fråga om simskola 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Jimmy Ekström (L) har ställt två frågor kommunstyrelsens ordförande Beata 
Allen om simskola. 
 
Beata Allen (C) besvarar frågorna. 

      



Fråga i fullmäktige 2023 19 juni 

 

 

Fråga från Liberalerna till kommunstyrelsens ordförande 

13 juni möttes kommuninvånarna i media av den tråkiga nyheten att årets 
simskola är inställd. 

Anledningen tycks dels vara att man saknar anställd person i förvaltningen som 
kan utföra uppdraget och dels att det i grunden inte finns någon finansiering 
avsatt för publik simskola. Detta som ett resultat av att tjänsten badmästare 
bortprioriterats i budgeten. 

Lösningarna kring simskola under sommaren har sett lite olika ut från år till år 
och förhoppningsvis kan man hitta en hållbar lösning framöver. Likväl vore det 
såklart önskvärt att även för 2023 hitta en lösning då ökad simkunnighet är en 
bokstavligt talat livsviktig investering hos såväl unga som äldre. I ljuset av att 
Aneby kommun beslutat att simhallen bara får användas för skolans 
verksamhet och inga externa eller publika uthyrningar sker blir det än mer 
angeläget att hitta lösning för publik simskola under sommaren.  

Om personalfrågan för sommarsimskola bygger på att fritidsledarresursen 
utökas ser det med den styrande majoritetens budgetförslag ut som om 
simskolan får vänta till tidigast 2025 eftersom fritidsledarresursen förblir 
oförändrad även 2024. 

 

Mina frågor till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen är: 

- Är du och majoriteten med Socialdemokraterna, Kristdemokraterna och 
Centerpartiet beredd att gå ut med en öppen förfrågan om att hitta någon 
extern kompetens som kan leda sommarsimskola 2023? 

- I det fall det finns extern person som kan bistå, ser du det som en möjlig 
lösning att detta finansieras med medel ur kommunstyrelsens budgetpost för 
oförutsedda kostnader? 

 

Jimmy Ekström (L) 
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KF § 73 Anmälningsärenden 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsunderlag  
Beslut om efterträdarval  
Information om SKRs ordinarie kongress 
Protokoll KS 2023-05-08 direktjustering 
Protokoll KS 2023-05-08 
Protokoll KS 2023-06-07 
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